
 

Protokół Nr III / 18 

Z III sesji Rady Miejskiej w Ropczycach w dniu 7 grudnia 2018 r. 

 

Prowadzący obrady (otwieranie i zamykanie dyskusji nad poszczególnymi punktami porządku 

obrad, udzielanie głosu, przeprowadzanie głosowań, ogłaszanie wyników głosowań, 

wykonywanie innych czynności składających się na prowadzenie obrad): Przewodniczący 

Rady Miejskiej – pan Grzegorz Bielatowicz. 

Czas trwania sesji: ok. 13.00 -15.00.  

 

Miejsce obrad: Urząd Miejski w Ropczycach, sala konferencyjna. 

Przebieg obrad, streszczenia przemówień i dyskusji: 

 

1. 

Przewodniczący Rady – Otworzył 3 sesję Rady Miejskiej w Ropczycach. Na podstawie listy 

obecności radnych stwierdził prawomocność obrad.  

 

2. 

Przewodniczący Rady przypomniał, że na dzisiejszej sesji głosowanie odbywa się w sposób 

jawny, przy pomocy urządzeń do głosowania. 

Poinformował, że po przekazaniu materiałów sesyjnych radnym do przewodniczącego rady 

wpłynęła kolejna informacja z analizy oświadczeń majątkowych. W związku z tym poprosił, 

aby wzorem poprzedniej sesji punkt porządku obrad Informacja z analizy oświadczeń 

majątkowych wprowadzić jako punkt 5, wolne wnioski - punkt 6 i zamknięcie sesji punkt 7. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są inne wnioski. Nie zgłoszono. 

Zmiany do porządku obrad zostały wprowadzone przy: za - 21, przeciw – 0, wstrzymujących 

się – 0.  

Porządek obrad w całości został przyjęty: za – 21, przeciw - 0, wstrzymujących  się – 0. 

 

Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji.  

2. Ustalenie porządku obrad.  

3. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawach:  

1) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego nr 14/2/2018 dla terenu 

położonego za Zakładami Magnezytowymi w Ropczycach,  

2) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok podatkowy 2019,  

3) zwolnień w podatku od nieruchomości na rok podatkowy 2019,  

4) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na rok podatkowy 2019,  

5) obniżenia średniej ceny skupu żyta ogłoszonej przez Prezesa GUS za okres 11 kwartałów 

będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2019,  

6) obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna, obliczonej według średniej ceny drewna 

uzyskanej przez nadleśnictwa za pierwsze trzy kwartały 2018 r. będącej podstawą do ustalenia 

podatku leśnego na rok podatkowy 2019,  

7) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania z pomocy w ramach 

wieloletniego rządowego programu "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023,  

8) zmiany uchwały w sprawie utworzenia publicznego Żłobka w Ropczycach,  

9) ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka w żłobku prowadzonym przez Gminę Ropczyce,  

10) przyznania dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane 

przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, znajdujących się na terenie Gminy Ropczyce,  

11) zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2018 rok.  



4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

5.Informacja z analizy oświadczeń majątkowych 

6. Wolne wnioski.  

7. Zamknięcie sesji. 

 

3.  
Przewodniczący Rady wykorzystując uregulowanie paragrafu 40 ust. 1 poprosił 

przewodniczących komisji stałych, które opiniowały projekty uchwał na dzisiejszą sesję  

o przedstawienie tych opinii oraz przypomniał o kolejności zabierania głosu podczas pracy nad 

projektami uchwał tj.: referent sprawy, przedstawiciele klubów w kolejności zgłoszeń oraz 

pozostali radni. 

Radny pan Zenon Charchut - Przewodniczący Komisji ds. gospodarki komunalnej oraz rozwoju 

gospodarczego poinformował o pozytywnej opinii Komisji odnośnie projektów uchwał: 3.1, 

3.2, 3.3, 3.4, 3.5 i 3.6. 

Radny pan Andrzej Rachwał – Przewodniczący Komisji ds. zdrowia i porządku publicznego 

poinformował, że projekt 3.7 otrzymał pozytywną opinię ww. Komisji. 

Radny pan Bogdan Madeja - Przewodniczący Komisji ds. rolnictwa, ochrony środowiska  

i bezpieczeństwa przeciwpowodziowego poinformował o pozytywnej opinii Komisji odnośnie 

projektów uchwał: 3.2, 3.3, 3.4, 3.5. i 3.6. 

Radny pan Dariusz Mormol - Przewodniczący Komisji ds. oświaty, kultury i sportu 

poinformował o pozytywnej opinii Komisji odnośnie projektów uchwał: 3.8, 3.9  

i 3.10.  

Radny pan Stanisław Marć - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował o pozytywnej 

opinii Komisji odnośnie 7 projektów uchwał, w tym 5 dotyczących podatków lokalnych oraz 

przyznania dotacji na odnowę zabytków i zmian w budżecie.  

 

3.1 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego nr 14/2/2018 dla terenu położonego za Zakładami 

Magnezytowymi w Ropczycach – Kierownik Referatu Budownictwa, Planowania 

Przestrzennego i Nieruchomości – p. Józef Krzych. 

Projekt dotyczy uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu 

położonego za Zakładami Magnezytowymi w Ropczycach o powierzchni ok. 71,4 ha. 

Załączniki do niniejszej uchwały: załącznik nr 1 oraz załącznik nr 2. W granicach planu 

wyznacza się tereny o różnym przeznaczeniu lub różnych zasadach zagospodarowania, 

oznaczone na rysunku planu symbolami: P/U - tereny obiektów produkcyjnych, składów  

i magazynów oraz usług, ZI – tereny zieleni izolacyjnej, KDL - tereny dróg publicznych klasy 

lokalnej, KDD - tereny dróg publicznych klasy dojazdowej, KDW – tereny dróg wewnętrznych. 

Spośród terenów P/U jeden teren został wyodrębniony do oddzielnego paragrafu – 5P/U,  

w którym dopuszcza się obiekty i infrastrukturę kolejową, bocznice kolejowe oraz obiekty 

związane z naprawą taboru kolejowego w celu umożliwienia  inwestorowi lokalizacji swojej 

inwestycji. Poinformował, że w wydrukowanym tekście uchwały w § 11 wkradł się błąd  

i poprosił o jego poprawienie. Odczytał prawidłową treść: w ustępie 2 pkt 1: składowania, 

magazynowania, prowadzenia składu towarów w transporcie intermodalnym, pkt 2 naprawy 

sprzętu transportowego. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego nr 14/2/2018 dla terenu położonego za Zakładami 

Magnezytowymi w Ropczycach przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 



3.2 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na rok podatkowy 2019 – Kierownik Referatu Podatków – pan Bogumił 

Wójciak. 

Poinformował, że w uchwale nie zmieniają się żadne stawki w stosunku do roku poprzedniego, 

zostają utrzymane w tej samej wysokości od 2014 roku. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na rok podatkowy 2019 przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się 

– 0.  

 

3.3 Przedstawienie projektu uchwały  w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości na rok 

podatkowy 2019 r. – Kierownik Referatu Podatków – pan Bogumił Wójciak. 

Poinformował, że w tym punkcie nie na żadnych zmian w stosunku do lat ubiegłych. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości na 

rok podatkowy 2019 r. przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

 

3.4 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

środków transportowych na rok podatkowy 2019 – Kierownik Referatu Podatków – pan 

Bogumił Wójciak. 

Poinformował, że nie ma zmian od 2014 roku.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

środków transportowych na rok podatkowy 2019 przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0. 

 

3.5 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta ogłoszonej 

przez Prezesa GUS za okres 11 kwartałów będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na 

rok podatkowy 2019  – Kierownik Referatu Podatków – pan Bogumił Wójciak. 

Poinformował, że cena ogłoszona przez Prezesa GUS w tym roku wynosi 54,36 zł za q, nasza 

zostaje utrzymana od 2014 roku na poziomie 48,80 zł. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 

ogłoszonej przez Prezesa GUS za okres 11 kwartałów będącej podstawą do ustalenia podatku 

rolnego na rok podatkowy 2019 przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

 

3.6 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna, 

obliczonej według średniej ceny drewna uzyskanej przez nadleśnictwa za pierwsze trzy 

kwartały 2018 r. będącej podstawą do ustalenia podatku leśnego na rok podatkowy 2019 – 

Kierownik Referatu Podatków – pan Bogumił Wójciak. 

Poinformował, że cena ustalona przez nadleśnictwo na 2019 roku wynosi 191,98 za m3 drzewa, 

u nas zostaje utrzymana cena 171,05 za m3. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna, 

obliczonej według średniej ceny drewna uzyskanej przez nadleśnictwa za pierwsze trzy 

kwartały 2018 r. będącej podstawą do ustalenia podatku leśnego na rok podatkowy 2019 przy: 

za – 21 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

 

3.7 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do korzystania z pomocy w ramach wieloletniego rządowego programu 



"Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023 – Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej – p. Iwona Kozubowska. 

Uchwałą rady ministrów ustanowiono wieloletni rządowy program, który zastępuje 

wcześniejszy program rządowy wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania pomoc 

państwa w zakresie dożywiania. Program zarówno obecny jak i również program nowy 

zapewnia możliwość podwyższenia kryterium dochodowego do wysokości 150% o którym 

mowa w ustawie o pomocy społecznej. Podwyższenie kryterium ma na celu udzielenie 

wsparcia w postaci dożywiania w szkole, zakupu posiłku lub żywności, świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych. Nie zmienia się nic w kwestii 

przeprowadzenia wywiadu środowiskowego przez pracownika socjalnego, który jest konieczny 

w celu ustalenia sytuacji dochodowej, materialnej, mieszkaniowej, zdrowotnej. W dalszej 

kolejności wydawana jest decyzja administracyjna przyznająca to świadczenie bądź decyzja 

odmowna w przypadku, gdy kryterium przekracza 150% bądź nie ma przesłanki, żeby 

skorzystać z tej formy pomocy. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do korzystania z pomocy w ramach wieloletniego rządowego programu 

"Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023 przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0. 

 

3.8 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie utworzenia 

publicznego Żłobka w Ropczycach – Dyrektor Zespołu Obsługi Jednostek Oświatowych –  

p. Stanisław Mazur. 

Zmiana ta dotyczy zmiany treści statutu stanowiącego załącznik nr 1 do uchwały XVIII/289/12 

Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 29 października 2012 roku w sprawie utworzenia 

publicznego żłobka w Ropczycach. Proponowana zmiana dotyczy § 1 ust. 3, gdzie dopisano, 

że w strukturze żłobka funkcjonuje oddział zamiejscowy w Ropczycach przy ul. Leśnej 88.  

W rozdziale 3 w § 7 ust. 1 zlikwidowano zapis, że do żłobka przyjmowane są dzieci 

zamieszkałe na terenie gminy Ropczyce według kolejności zgłoszeń, wykreślono według 

kolejności zgłoszeń dlatego, że ten zapis powodował niepotrzebne kolejki. Pozostałe zapisy 

statutu nie ulegają zmianie. 

 

Radny Michał Przystaś zapytał pana burmistrza czy zanim rozpoczęły się analizy dotyczące 

podwyższenia stawki za pobyt dziecka w żłobku miejskim rozważono analizę uzyskania 

zewnętrznych środków. We wrześniu Ministerstwo Pracy i Polityki Społecznej ogłosiło 

terminy składania wniosków na program Maluch plus 2018, gdzie przeznaczono 450 000 000 

zł na przyszły rok, mogą o te pieniądze starać się takie jednostki jak urząd gminy. Czy zanim 

została podjęta analiza uchwały zostały podjęte jakieś kroki celem analizy możliwości 

pozyskania środków zewnętrznych. 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że ten projekt uchwały dotyczy utworzenia żłobka. Kwestia, 

którą radny podniósł będzie w kolejnym punkcie porządku obrad. 

 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie utworzenia 

publicznego Żłobka w Ropczycach przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

 

3.9 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka  

w żłobku prowadzonym przez Gminę Ropczyce – Dyrektor Zespołu Obsługi Jednostek 

Oświatowych – p. Stanisław Mazur. 

W żłobku obowiązują: opłata stała, opłata dodatkowa i opłata za wyżywienie. Opłatę za pobyt 

dziecka w żłobku ustala się w wysokości: opłata stała - 1,50 zł za każdą godzinę pobytu dziecka 



w żłobku, opłata dodatkowa - 10 zł za każdą rozpoczętą godzinę powyżej 10 godzin dziennego 

pobytu dziecka w żłobku. Ta opłata nie ulega zmianie. Ustala się również maksymalną 

wysokość opłaty za dzienne wyżywienie dziecka w żłobku w kwocie 15 zł. Za dzień 

nieobecności dziecka w  żłobku rodzice lub opiekunowie dziecka nie ponoszą opłat określonych 

w § 1 oraz opłat za wyżywienie. W ciągu ostatnich lat nie wzrosła opłata stała za pobyt dziecka 

w żłobku, natomiast wzrosły koszty pobytu dziecka w żłobku, co wynika z planowanego 

zwiększenia w nowym roku cen energii około 50-60%, wprowadzenia od stycznia 2019 roku 

podwyżki płac dla personelu żłobka. Wpływy od rodziców z tytułu opłaty stałej wynoszą 

jedynie 11% ogólnych kosztów opieki żłobkowej. Zwiększenie opłaty za wyżywienie 

spowodowane jest większymi cenami produktów z których przygotowywane są posiłki oraz 

wzrostem kosztów realizacji zamówienia na catering przedstawionego przez wykonawcę  

w drodze przetargu. 

 

Radny Michał Przystaś poprosił o odpowiedź na wcześniej zadane pytanie. 

Burmistrz Ropczyc - pan Bolesław Bujak odpowiadając na pytanie radnego wyjaśnił, że ten 

projekt uchwały jest istotny głównie z uwagi na wystąpienie wszystkich czy prawie wszystkich 

pań, które są opiekunkami w żłobku podstawowym oraz w filii, których pobory kształtują się 

w wysokości niewiele większej niż minimalna płaca tj. 2350 zł brutto. Ich praca jest niezwykle 

trudna, wymaga wiele troski, cierpliwości, empatii do dzieci bo zajmują się opieką nad dziećmi, 

które mają pół roku i nie więcej niż 3 lata. W grupie jest zwykle 15 dzieci i 2 osoby a czasem 

jedna. Ocena pracy tych pań w żłobkach jest pozytywna, o czym świadczą opinie rodziców, 

środowisko, które monitoruje i nasze struktury, które są nadzorcze w stosunku do żłobka a więc 

Zespół Obsługi Jednostek Oświatowych, nasze komisje oświaty, rewizyjna i organ prowadzący, 

którym jest burmistrz. W sytuacji, kiedy panie wnoszą do burmistrza o uwzględnienie 

waloryzacji płac wyższej niż przeciętnie zapowiadana, przeciętnie zapowiadana to 5% wydaje 

mu się, że ten postulat jest słuszny, popiera ten postulat. Zapowiedział publicznie, że o ile dalej 

będzie mógł przedkładać radzie kolejnej kadencji propozycje uchwał odnośnie tej części 

naszych instytucji będzie wnosił o waloryzację 10% a może  więcej. Przed chwilą rada ustaliła 

podatki lokalne na 2019 rok w wysokości bez zmian jak przez ostatnie 5 lat, z których  

w zdecydowanym stopniu jest finansowane utrzymanie m.in. całego systemu oświaty: żłobki, 

przedszkola, szkoły podstawowe i ostatni rok szkół gimnazjalnych. Jest to co najmniej 50% dla 

szkół i gimnazjum a w granicach 80% dla żłobka i przedszkola. Mamy możliwość otrzymania 

dotacji dla naszych żłobków od 3 lat. Program Maluch funkcjonuje, co roku jest powtarzany. 

Co roku każda gmina w której jest żłobek może skorzystać z dwóch komponentów tego 

programu. Pierwszy to ubieganie się o środki finansowe na stworzenie nowych miejsc 

żłobkowych z czego skorzystaliśmy trzykrotnie. 5 lat temu z tego programu został 

zmodernizowany nasz żłobek podstawowy z liczbą dzieci 36 miejsc, następnie modernizacja 

kolejnych pomieszczeń – kolejnych 30 dzieci i filia żłobka na osiedlu Granice. W tym roku 

przygotowujemy się do złożenia wniosku. Wierzy, że w konkursie Maluch plus otrzymamy 

środki na bieżące utrzymanie funkcjonowania żłobków. W bieżącym roku raczej nie ma 

możliwości wystąpienia o pierwszy moduł związany z tworzeniem nowych miejsc żłobkowych 

dlatego, że środki są do wykorzystania w jednym roku kalendarzowym. Mamy szansę 

skorzystania w roku 2020 jeżeli dokończymy projekt, który jest obecnie zlecony budowy 

nowego obiektu. Liczy na to, że z programu o którym radny mówił otrzymamy dotację ale 

będzie ona na pewno nie większa na jedno dziecko jak w roku ubiegłym ale nie mniejsza. Co 

roku przybywa nowych miejsc żłobkowych we wszystkich gminach. Razem łącznie przyrost 

kwoty, którą z woli rady możemy od rodziców otrzymać dodatkowo to w granicach 60-70 zł 

więcej miesięcznie, które zapłaciłby rodzic za swoje dziecko w żłobku po podjęciu tej uchwały. 

Pozwoliłoby to podwyższyć płace opiekunek w żłobku w granicach 300 zł brutto. Opiekunki 

w przedszkolach, które zajmują się opieką nad dziećmi w wieku 5-6 lat, w większości to 



nauczycielki w czwartym stopniu awansu zawodowego czyli dyplomowane, mają dwukrotnie 

miesięcznie wyższe pobory, finansowane również przez gminę w 80-85%. Uczciwe jest 

pochylenie się nad tym wnioskiem i przynajmniej w ¾ realizacja ich postulatów podwyżki 

wynagrodzeń. Nie może to się odbyć kolejnym uszczupleniem możliwości gminy bo przed 

chwilą rada podjęła przy współpracy burmistrza podatki lokalne w tej samej, niezmiennej 

wysokości od 6 lat. Tylko 100 dzieci z naszej gminy może być objętych opieką żłobkową  

a pozostałe ok. 260 dzieci nie są objęte opieką żłobkową. Luksus pomocy jest kierowany tylko 

do części naszych młodych rodzin. Każdy rodzic, który ma swoje dziecko w naszym żłobku 

korzysta w części z pomocy państwa w granicach 10% kosztów i w granicach 80% kosztów 

pomocy całej wspólnoty gminy. Zwiększenie miesięcznie o 60-70 zł uważa za jak najbardziej 

słuszne. Te pieniądze przełożą się nie na wydatki inwestycyjne gminy ale na wzrost 

wynagrodzeń opiekunek. Na pewno zadaniem na najbliższe 5 lat jest zadbanie o to, aby miejsc 

żłobkowych przybywało. Stąd jest propozycja projektowania i budowy obiektu w którym byłby 

żłobek i przedszkole i inne propozycje związane w montażu budowa szkoły w Witkowicach  

i przeprowadzenie dzieci ze szkoły starej do nowej a z przedszkola obecnego do starej szkoły 

po modernizacji, na miejscu dzisiejszego przedszkola mającego 6-7 lat adaptacja na żłobek. To 

pozwoliłoby w dużym stopniu pokryć potrzeby tych miejsc żłobkowych, które będą wzrastać. 

Jeżeli Wysoka Rada uzna argumenty pana dyrektora Mazura i burmistrza za do przyjęcia  

i podejmie uchwałę myśli, że opiekunki w żłobku będą wdzięczne. 

 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka 

w żłobku prowadzonym przez Gminę Ropczyce przy: za – 14 głosów, przeciw – 1, 

wstrzymujących się – 6. 

 

3.10 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyznania dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków, znajdujących się na terenie Gminy Ropczyce – Skarbnik Gminy – p. Beata Malec. 

Proponuje się przyznać dotację celową na prace konserwatorskie dla parafii 

Rzymskokatolickiej pw. Św. Mikołaja w Lubzinie w kwocie 10 000 zł. Kwota, która zostanie 

przeznaczona na pozyskanie tej dotacji zostanie przesunięta z zadań inwestycyjnych w ramach 

zadań, które już zostały zrealizowane i w ramach oszczędności na tych zadaniach. Wskazany 

okres realizacji zadania: 1.05.2018 do 31.10.2018. Ogólny koszt prac objętych wnioskiem 

wynosi 183 800,09 zł. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie przyznania dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków, znajdujących się na terenie Gminy Ropczyce przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0. 

Przewodniczący Rady podziękował Wysokiej Radzie jako mieszkaniec parafii do której ta 

dotacja zostanie przekazana. 

 

3.11 Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2018 

rok – Skarbnik Gminy – p. Beata Malec.  

W budżecie postanawia się zwiększyć dochody o kwotę 6 531 210, 72 zł. Zwiększenie 

dochodów dotyczy dochodów bieżących i majątkowych. Jednocześnie zmniejsza się dochody 

budżetu o kwotę 6 510 710,72 zł. Na kwoty, które ulegają zmianą przede wszystkim wpływa 

dostosowanie do klasyfikacji budżetowej zapisów na zadaniu, które realizuje gmina - instalacje 

sytemu energii odnawialnej dla gospodarstw domowych tzw. OZE, przesunięcie z klasyfikacji 

495 na 905 ochrona powierza atmosferycznego. Pozostałe kwoty to zwiększenia dochodów 

wypracowanych przez placówki oświatowe z tytułu różnych wpływów w ramach statutowej 



działalności. Tabela nr 1 odzwierciedla zmiany tych dochodów. Tabela nr 2 odzwierciedla 

przesunięcia w ramach realizacji zadań dla poszczególnych jednostek w ramach zwiększeń  

i zmniejszeń, które są dokonywane. Projekt uchwały w § 2 dokonuje przeniesienia 

poszczególnych wydatków w kwocie 133 196,92 zł. Są to przesunięcia w ramach realizacji już 

ostatecznych tego roku zadań placówek oświatowych, urzędu miejskiego i MGOPS. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Został przyjęty projekt i podjęta uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 

2018 rok przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się – 1. 

 

4.  

Burmistrz Ropczyc – p. Bolesław Bujak powiedział, że tak naprawdę jest to pierwsza sesja 

robocza VIII kadencji samorządu Rady Miejskiej w Ropczycach. Podziękował za podjęte dziś 

ważne uchwały, przede wszystkim podatki. Zaakcentował ważność pierwszej uchwały 

gospodarczej przed chwilą podjętej przez radę - uchwalenia szczegółowego planu 

zagospodarowania terenu za magnezytami 71 ha. Praca w poprzedniej kadencji rady miejskiej 

nad przygotowaniem tego szczegółowego planu zagospodarowania trwała przez 2,5 roku. 

Opracowanie planu było obowiązkiem firmy z Wrocławia wybranej w przetargu. Myśli, że 

uchwałę zatwierdzi wojewoda i w ciągu miesiąca zostanie ona opublikowana w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Podkarpackiego, wtedy jest prawem miejscowym. Będzie to bardzo 

wyraźny sygnał o możliwości inwestowania wszystkich tych, którzy mają takie zamiary w tym 

terenie. W ten sposób przekształciliśmy 71 ha gruntów rolnych w nieruchomości budowlane. 

To pozwoli na wprowadzenie inwestycji, która oczekuje już od ponad 1,5 roku. Gmina ma 

podpisaną umowę z firmą PCC ze Śląska, która zamierza tutaj ulokować inwestycję na 12 ha 

pod warunkiem, że może ten teren kupić i że po pierwsze grunty będą odrolnione. Po drugie, 

że będziemy współpracować jako gmina w budowie infrastruktury, która jest niezbędna dla 

aktywizacji gospodarczej tego terenu. Poczyniliśmy ku temu kroki, to nie tylko uchwalenie 

szczegółowego planu ale również wykupienie w roku ubiegłym 3,40 ha drogi wzdłuż Zakładów 

Magnezytowych. Jest to pas ziemi, który oddziela te 71 ha od Zakładów Magnezytowych  

o szerokości ok. 16 m. Ten pas wystarczy, aby zaprojektować drogę, która będzie prowadziła 

do całego terenu i będzie elementem przyszłej drogi łącznika ulicy Przemysłowej a więc drogi 

wojewódzkiej Tuszyma-Ropczyce-Wiśniowa z ewentualnym kiedyś wybudowanym 

łącznikiem autostrady drogi krajowej. Dlatego tak ważny jest ten teren bo to jest przyszły 

obszar przemysłowy, w którym moglibyśmy zachęcać przyszłych inwestorów do lokowania 

zakładów pracy czy zakładów usługowych. Sprawozdanie za obecny mijający już prawie rok 

przedstawi radzie w sposób ogólny, opisowy na następnej sesji. Szczegółowo jest obowiązek 

do końca czerwca przekazać radzie opisowo i omówić sprawozdanie za mijający rok. Odbędzie 

to tradycyjnie do końca maja. Poinformował o najważniejszych działaniach urzędu miejskiego 

i jednostek organizacyjnych które miały miejsce od ostatnich wyborów, w okresie ostatniego 

miesiąca. Jedną z istotnych spraw dla mieszkańców miasta i gminy Ropczyce jest 

zabezpieczenie zimowego utrzymania dróg gminnych, ulic, chodników. W drodze przetargu 

wybrane zostały firmy, podpisane stosowne umowy i te firmy wdrażają się w utrzymanie 

zimowe naszych ulic, dróg, chodników. Na stronie internetowej urzędu miejskiego, w innych 

publikatorach jak również w ogłoszeniach tablic informacyjnych jest informacja, kto odśnieża 

poszczególne drogi i utrzymuje w tym zimowym utrzymaniu drogi i ulice wojewódzkie, 

powiatowe i drogi gminne - podano wykonawców i kontakt. W ostatnich 4 tygodniach została 

dokończona przebudowa infrastruktury drogowej na 4 drogach. Dotyczy to asfaltowania drogi 

o nawierzchni kamienistej w Gnojnicy Woli około 0,5 km. Udało się położyć nawierzchnię 

asfaltową na drodze w Lubzinie Potoki jak również droga boczna Kolonia na komis łącząca 

naszą drogę z drogą krajową E-4. Zakończono modernizację ulicy Polnej od cmentarza 

żydowskiego do drogi powiatowej na Granicach. Cztery wymienione drogi realizowane  



w ostatnim miesiącu kosztowały ok. 1 300 000 zł na które otrzymaliśmy dotację z budżetu 

państwa 878 000 zł. Odnośnie pierwszej dotacji na dwie drogi postaraliśmy się o uzupełnienie 

wystąpienia do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji z sukcesem i dodatkowo 

pozyskaliśmy 160 000 zł. W zasadzie są finalnie wykorzystane wszystkie środki, które są  

w dyspozycji rad sołeckich i osiedlowych tzw. fundusz sołecki i osiedlowy. Fundusz sołecki 

jest instytucjonalny, wynika z ustawy, dla każdej miejscowości sołeckiej w granicach 40 000 

zł. Społeczeństwo poszczególnych sołectw ma prawo podzielić te środki w każdym roku do 

końca września na następny rok, co zostało uczynione na rok 2019. Fundusz osiedlowy jest 

quasi funduszem obywatelskim. 2 lata temu na wzór funduszu obywatelskiego by wzmocnić 

kompetencje rad osiedlowych został wprowadzony, wpisany w wydatki Referatu Dróg  

i Gospodarki Mieszkaniowej fundusz na kwotę 20 000 zł dla 9 osiedli w granicach 180 000 zł. 

Te nasze środki są w zasadzie na wyczerpaniu publiczne, gminne i wystarczają na pewno do 

sfinansowania wszystkich kosztów związanych z funduszem osobowym całej gminy. Do końca 

roku płacimy za wszystko: płace, pochodne, należne faktury, rachunki. Nie powinno być 

większych zobowiązań przełożonych na przyszły rok. Nie mamy też takiej nadwyżki środków, 

która by pozwalała realizować niektóre inicjatywy radnych. W dniu wczorajszym została 

podpisana umowa na konserwację oświetlenia ulicznego, drogowego na rok przyszły - tutaj 

koszty się nie zwiększają. Nie potrafi jednoznacznie zapewnić opinii publicznej, że koszty 

energii elektrycznej, oświetlenia drogowego, ulicznego nie zostaną zwiększone. Rok temu 

ogłosiliśmy przetarg na dwa lata wspólnie z miastem i gminą Sędziszów na zakup energii 

elektrycznej dla wszystkich obiektów gminnych, w tym oświetlenie ulicznego. Zrobiliśmy 

bardzo dobrze, że zdecydowaliśmy się na ryzyko może 2,3% wyższej oferty, nie przewidując 

że za rok może być taki znaczący wzrost kosztów energii elektrycznej jaki dzisiaj ma miejsce 

w granicach od 50-70%. Nie potrafi powiedzieć czy firma PGE, która wygrała przetarg  

i z którą gmina ma podpisaną umowę tej umowy nie wypowie. Może być analiza w firmie PGE 

dotycząca wielu umów, w tym i na Ropczyce i Sędziszów pod kątem kosztów jej 

wypowiedzenia i jej aspektów prawnych. Wtedy moglibyśmy być w trudniejszej sytuacji bo 

następny przetarg i nawet koszty PGE na pewno nie pokryłyby strat związanych ze wzrostem 

kosztów. Ryzykujemy bo uchwalając budżet nie mamy za dużo możliwości zwiększenia 

rezerwy ogólnej, która by nam zabezpieczała środki na te cele. Zwiększenie kosztów energii 

dotknęło gminę poprzez nasze spółki, w szczególności PUK, która miała umowę jednoroczną 

i po rozstrzygnięciu przetargu wzrost cen energii elektrycznej dla tej spółki będzie kosztował 

to przedsiębiorstwo w przyszłym roku więcej o około 300 000 zł. Wszystkie rozstrzygnięcia, 

które dotyczą usług tej spółki będą miały swoje odniesienie w relacjach do taryfy czy kosztów 

obsługi odbioru nieczystości stałych. Możemy być spokojni jeżeli chodzi o dostawę ciepła 

systemowego. Nasza ciepłownia ma ten certyfikat i jest w systemie ciepła, które nie emituje 

dwutlenku węgla a jeżeli emituje to poniżej granicy obłożonej karami. Sam wzrost opłaty emisji 

CO2 rok do roku to jest 300% z 6 do ponad 21 euro. Gdyby nie modernizacja w ostatnich 3 

latach naszej ciepłowni, przebudowa to byłby lawinowy wzrost również opłaty za energię 

cieplną. Mamy ciepłownię jak na Ropczyce wzorową, nikt nie może powiedzieć, że 

zanieczyszczamy atmosferę, jak również nie są to ceny wyższe jak w sąsiednich miastach. 

Inwestycje można podzielić na obiekty kubaturowe i infrastrukturalne przestrzenne. Mamy 

dzisiaj w zasadzie jedną realizowaną, kontynuowaną budowę kubaturową najważniejszą, która 

będzie w centrum uwagi w roku przyszłym czyli budowa hali. Jesteśmy na etapie 30% 

zaawansowania. Koszt budowy tej hali to 7 600 000 zł. Na tą halę na dziś pozyskaliśmy dotację 

w wysokości 2 050 000 zł. Będziemy zabiegali o dotację na wyposażenie tej hali sportowo-

widowiskowej. Ma pewność, że do końca roku a chciałby, aby w granicach 11 listopada 

inwestycja została oddana do użytku. Realizowana jest w chwili obecnej druga inwestycja 

oświatowa szkoła w Brzezówce, drugi, ostatni etap polegający na wykończeniu stanu 

surowego. Koszt tej inwestycji na tym etapie to 1 000 000 zł. Będziemy szukali i zabiegali  



o środki zewnętrzne na wyposażenie tej szkoły, w której będzie i oddział przedszkolny i klasy 

0-3. Kolejnym obiektem kubaturowym jest blok mieszkalny, który jest na etapie wykonywania 

pokrycia dachowego. Sądzi, że koniec pierwszej połowy roku, początek wakacji to czas na 

przygotowanie się do odbioru tego budynku i przekazywania najemcom. Kolejny tego typu 

blok otwierałby szansę zaspokojenia potrzeb osób, których nie stać na kupno mieszkania, które 

chciałyby w Ropczycach zamieszkać przy znacząco mniejszym udziale. Deweloper prywatny, 

który wykupił od gminy działkę oddał niedawno blok mieszkalny na 24 mieszkania przymierza 

się do budowy z wiosną bloku jak na nasze warunki wysokościowego 7 pięter i pod blokiem 

podziemne garaże. To by wzmacniało to osiedle, tym bardziej pilna stałaby się budowa 

przedszkola ze żłobkiem. Rozpoczynamy największą inwestycję w zakresie ochrony 

środowiska, inwestycję infrastrukturową, budowę dawno oczekiwanej kanalizacji sanitarnej dla 

trzech osiedli: osiedle Witkowice Kolonia ale i osiedle Pod Pałacem, osiedle Granice, osiedle 

Brzyzna i dwa sołectwa Gnojnica Dolna i Gnojnica Wola. Zostały wybrane trzy firmy, 

podpisane trzy umowy, firmy weszły w teren, rozpoczęła się praca. Nasze zadanie to prowadzić 

zgodnie z projektem, dogadywać się z właścicielami nieruchomości, zabezpieczać środki 

finansowe. To jest największa inwestycja przyszłego roku, sądzi, że tej kadencji bo razem to 

23 500 000 zł. Jeśli dodać do tego realizowaną przez PUK przy bezpośrednim wsparciu budżetu 

gminy inwestycję w zakresie rozbudowy i modernizacji oczyszczalni na ul. Masarskiej, która 

musi być zsynchronizowana z odbiorem nieczystości z tych terenów to jest inwestycja jak na 

Ropczyce finansowo bardzo duża, bardzo potrzebna i bardzo oczekiwana. Jest wiele 

przygotowywanych projektów w zakresie również infrastruktury środowiskowej jak 

wodociągi, kanalizacja, przygotowanie do budowy wodociągu, chodzi o ciąg południowy od 

Lubziny do Łączek poprzez Przymiarki, Łączki, spięcie z wodociągiem w Okoninie do 

Niedźwiady Dolnej. Powinniśmy podjąć trud projektowania dalej tego wodociągu  

od Niedźwiady Dolnej do Małej i również od gminy Dębica z Łupin do Niedźwiady Górnej do 

szkoły do ewentualnego połączenia z tamtym wodociągiem. To powinno być nasze wyzwanie 

na 2-3 lata czy być może całą kadencję. Kosztorys na budowę wymienionego odcinka 

wodociągu z przyłączami do mieszkańców na etapie od Lubziny Przymiarki do Niedźwiady do 

szkoły to koszt 16 500 000 zł. Źródła pozyskania środków finansowych są bardzo niewielkie. 

Program Rozwoju Obszarów Wiejskich był bardzo niewielki w kwoty, wyczerpał się.  Mimo 

bardzo dobrego wniosku, który złożyliśmy nie otrzymaliśmy dofinansowania. W chwili 

obecnej na I etap bo tak trzeba było podzielić tą inwestycję, etap 3 000 000 zł złożyliśmy 

wniosek, liczymy na przyznanie środków finansowych. W ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego samorząd wojewódzki ma środki w granicach 20 paru milionów złotych, które 

wystarczają na objęcie dofinansowaniem 1/5 wniosków. Przygotowujemy wiele projektów  

w zakresie takiej infrastruktury jak drogi, ulice, oświetlenie uliczne, wspomniany żłobek, 

przedszkole. Projektujemy chodniki przy naszych drogach, przy ulicach powiatowych, przy 

ulicach wojewódzkich. Znaczna część pracy urzędu miejskiego i jednostek organizacyjnych 

kieruje się na przygotowanie wniosków aplikacyjnych. Mamy nadzieję, że nasz budżet w ciągu 

roku o te środki będzie się powiększał i przekroczy znacząco 150 000 000 zł. Przypominając 

najważniejsze realizowane w tym roku po raz pierwszy programy należy wspomnieć program 

szczepień profilaktycznych przeciwko grypie 65 +, który jest na etapie finału. Wykorzystaliśmy 

ok. 85%, mamy jeszcze środki. Będziemy ten program rozwijać. Zapewne w momencie 

uchwalania budżetu będziemy dyskutować czy nas stać na obniżkę wieku do 60 lat jak robią to 

niektóre gminy. Realizujemy program, który zapadł na posiedzeniach Honorowego Komitetu 

Obchodów Jubileuszu 100 - lecia Odzyskania Niepodległości, 100 książek dla każdej biblioteki 

publicznej i szkolnej. Sądzi, że do końca roku wykorzystamy środki finansowe. Jest to nasz 

wkład w jubileusz obchodów na koniec 100 – lecia. Poinformował, że komitet honorowy 

formalnie zakończył swoją pracę. Przesłaniem komitetu było, że pierwszy rok następnego 

stulecia obchodów jubileuszu odzyskania niepodległości nie powinien być zapomniany, był 



akcentowany. Już dzisiaj zaprasza do realizacji tej inicjatywy członków komitetu honorowego 

co kwartał poprzez nasze instytucje kultury jak centrum kultury, biblioteki. Gdyby miał 

powiedzieć jakie poważniejsze problemy stają na dzień dzisiejszy przed społecznością miasta 

i gminy w tej części wspólnego dobra jakim jest majątek gminy i kompetencje jakimi się 

zajmuje rada miejska i burmistrz to jest wzrost cen energii elektrycznej. Trzeba tworzyć, jeżeli 

to jest możliwe pewne rezerwy finansowe bo to nas dotknie i nasze jednostki organizacyjne, 

firmy mniejsze i większe. Do tego musimy się dostosować poprzez pewną politykę w zakresie 

np. oświetlenia ulicznego, drogowego. Roczne koszty wraz z konserwacją i budową punktów 

oświetleniowych co roku przekraczają 1 000 000 zł. Gdyby same koszty energii elektrycznej 

miały wzrosnąć o 50% to jest dodatkowo 400 000 zł co roku tylko na ten segment wzrostu 

energii. Innym problemem będzie zmierzenie się z utrzymaniem transportu osobowego 

pasażerskiego na terenie miasta i gminy Ropczyce ale i całego powiatu i nie tylko powiatu. 

Firmy, które na terenie naszego powiatu, na terenie naszej gminy realizują w dużej części 

transport osobowy Arriva, która ma siedzibę w Sędziszowie ogłosiła upadłość i, że koniec usług 

przewozowych to 30 czerwiec przyszłego roku. Niewiele lepsza sytuacja jest naszego innego 

operatora przewozów pasażerskich z Dębicy firmy Monis. Wychodzi brak podejmowania 

decyzji przez państwo, przez rząd, przez odpowiedzialne instytucje. Nie da się prowadzić 

działalności gospodarczej bez rozwiązań regulacyjnych. Gdy tych rozwiązań nie ma jest tak jak 

dzisiaj, że ktoś wydaje zgodę na transport na liniach, które przynoszą dochody Rzeszów-

Dębica, Sędziszów – Ropczyce dla firm prywatnych, nie obciążając ich obowiązkiem 

utrzymania transportu osobowego na liniach deficytowych. Firmy, jak Arriva, które do tej pory 

linie deficytowe obsługiwały powiedziały dość, trzeba się wyprowadzić z tego kraju bo tu nie 

ma rozwiązań prawnych pewnych, ekonomicznych na zasadzie rachunku ekonomicznego tylko 

decyzje, które są niezrozumiałe. Podejmiemy ten temat, będziemy chronić naszych 

mieszkańców. Pewnie spotkamy się w gronie wszystkich wójtów i burmistrzów. Obowiązek 

prawny wedle tej ustawy, która obowiązuje ciąży na marszałku województwa. Jesteśmy przez 

wyborców wybrani radni i wójtowie, burmistrzowie, żeby próbować szukać rozwiązań  

i alternatywy. Z dowozem bezpośrednim dzieci do naszych szkół jakoś sobie poradzimy. 

Większy problem będzie miał starosta – dowóz naszych dzieci do szkół średnich, ale jeszcze 

większy transport międzypowiatowy i skomunikowanie  najdalej wysuniętych peryferyjnych 

miejscowości jak Nawsie, Brzeziny, Mała, Niedźwiada do centrum. Innym problemem jest 

dokuczliwy brak wody w części studni naszych miejscowości: Łączki Kucharskie, Niedźwiada 

Dolna również Mała. Na dzień dzisiejszy jakąś pomocą będą służyć punkty, które w remizach 

strażackich uruchomiliśmy w Okoninie, Chechłach. Całodobowo można pozyskać wodę na 

ulicy Masarskiej przy oczyszczalni ścieków. Większe ilości trzeba zapłacić bo woda jest 

towarem, wszyscy za tą wodę płacimy. Przygotowywaliśmy jako samorząd miasta i gminy te 

rozwiązania projektowe o których wcześniej mówiłem. Robiliśmy sporo, aby spróbować 

pozyskać środki ale nie mogliśmy się zmierzyć bez wsparcia europejskiego czy rządowego  

z budową wodociągów, gdy na stole mamy dotację w wysokości 8 500 000 zł do budowy 

kanalizacji. Tam, gdzie są pieniądze jest priorytet dla tych inwestycji. Próbujemy projekt 

budżetu lekko zmienić, żeby tworzyć paragrafy dla montażu finansowego dla tych inwestycji. 

Ostatnim poważnym problemem, nie jest moją intencją straszyć mieszkańców Checheł czy 

Ropczyc jest zagrożenie, które niesie nasza Wielopolka w okresie wiosennym. Problem polega 

na tym, że mimo naszych usilnych zabiegów w postaci pism, rozmów od 1 stycznia 

przedsiębiorstwo państwowe Polskie Wody nie realizuje kompetencji, które są ich zadaniami 

czyli konserwacji Wielopolki na całym jej przebiegu. O ile można powiedzieć, że coś robią  

w zakresie konserwacji na odcinku wiejskim Glinik, Łączki, Okonin to już nic nie robią na 

odcinku Chechły i miasto. Ostatnie pismo, które zostało skierowane kilka dni temu do 

marszałka, posłów, starosty i zainteresowanych sołtysów i przewodniczących osiedli jest 

pismem informacyjnym, że z niepokojem odnoszę się do sytuacji, że mimo wielu próśb, 



wniosków nie zostało nic zrobione w zakresie konserwacji. Chce oświadczyć publicznie, że 

samorząd miasta i gminy nie chce ponosić konsekwencji związanych z wyższym poziomem 

wody na wiosnę. Są instytucje, które są za to odpowiedzialne, państwowe i niech dotrzymują 

swoich zobowiązań, jeżeli coś nawet oświadczały na piśmie. W tym piśmie jest mowa, że  

w takim razie, jeżeli w tym roku tego zrobić nie można wnosi o to, żeby w pierwszym okresie 

po spływie wód wiosennych ta jednostka państwowa była przygotowana do wykonania tej 

konserwacji. My w Ropczycach wciąż się boimy gwałtownych opadów, by nie powtórzyła się 

woda z roku 2009 i 2010. Chciałby, aby o tym mówić, aby stosowne osoby, które w ciągu 

samorządowo-państwowym uczestniczą w podejmowaniu decyzji miały na uwadze troskę całej 

naszej doliny rzeki Wielopolki. Jest to problem nierozwiązany i nic nie udało się zrobić od 2009 

roku przez 9 lat i niewiele wskazuje, że uda się to w następnych latach. Depczemy wokół 

decyzji, które niby są podjęte ale zbliżania się do realizacji nie widzi żadnego a zagrożenie jest. 

 

5. 

Przewodniczący Rady poinformował, że przekazał do zapoznania się informację z urzędu 

skarbowego z analizy oświadczeń majątkowych kierowników jednostek organizacyjnych  

w związku z powierzeniem stanowisk od 1 września 2018 roku. 

 

6.  

Przewodniczący Rady przypomniał o składaniu oświadczeń majątkowych. 

Następnie zapytał czy ktoś  z radnych chce zabrać głos. 

 

Radny pan Kazimierz Mądro powiedział, że w związku z tym, że jesteśmy w przededniu 

tworzenia budżetu chciałby złożyć wniosek o wprowadzenie do budżetu na rok 2019 budowy 

stadionu w Niedźwiadzie. Jest to sprawa, która ciągnie się latami. Około 5 lat temu był 

uchwalony plan zagospodarowania przestrzennego, do dziś w tym temacie nie zostało zrobione 

nic. Pierwsze próby budowy stadiony w Niedźwiadzie były już w 70 – tych latach, spełzły na 

niczym, kolejne kadencje jest to odkładane. Jeżeli gminę stać na budowę hali widowiskowo-

sportowej na terenie miasta, która jest oddalona o 100 metrów od drugiej hali widowiskowo-

sportowej, która jest też dostępna dla wszystkich, której również współwłaścicielem jest gmina, 

również stać na budowę stadionu w Niedźwiadzie. Jest to ostatnia wioska, która nie ma takiego 

obiektu, jedna z większych miejscowości na terenie gminy posiadająca dwie szkoły. Wie, że 

będzie mowa, że nie można wykupić gruntów. Wykup gruntów to zawsze kwestia ceny  

i dogadania. Najwyższy czas, że albo dogadujemy się z właścicielami tych gruntów, jeżeli nie, 

szukamy w innym terenie.  

 

Burmistrz Ropczyc - p. Bolesław Bujak stwierdził, że jest to zaproszenie państwa radnych  

z Niedźwiady do działania. Jest przekonany, że z równie dużą determinacją radni z Niedźwiady 

podejdą do zagadnienia, które przedstawił pan radny Mądro. Podziela pogląd, że to wstyd dla 

całej miejscowości Niedźwiada, że do tej pory nie ma stadionu. W tym wszystkim przeszkadza 

nie wola władz samorządu gminnego czy burmistrza bo jest zwolennikiem budowy takiego 

stadionu, takiej płyty od wielu lat. Myśli, że to wielka troska i zapobiegliwość rolników, 

właścicieli nieruchomości w Niedźwiadzie, którzy są zapatrzeni w swoją ziemię i nie chcą 

sprzedać tych gruntów. Poprosił o wskazanie 1,5 ha w miarę równego gruntu w Niedźwiadzie, 

który można by kupić to gmina przystąpi do tego niezwłocznie po cenach rynkowych. Po innej 

cenie miasto nie kupi nieruchomości. Jeżeli państwo radni mogliby pomóc a w szczególności 

wnioskodawca, żeby przekonać właścicieli gruntów rolnych. Nie ma uchwalonego 5 lat temu 

szczegółowego planu zagospodarowania. Od 5 lat przygotowujemy szczegółowy plan 

zagospodarowania przestrzennego, to się nie udaje. To się nie udaje nie pewnie z naszej winy 

ale z winy po pierwsze procedur, po drugie trudności wynikającej również z oporu ministra 



rolnictwa do odrolnienia hektarów, które tam są w klasie III. W międzyczasie wybrany  

w drodze przetargu projektant zachorował i podziękował. Wybraliśmy drugą firmę aż  

z Wrocławia, nikt tej pracy się nie podjął. Zdementował, że po stronie gminy, samorządu do tej 

pory była dezaprobata, czy niechęć do stworzenia tego boiska. Tu jest przywiązanie rolników, 

co nie jest jakimś żalem czy zarzutem, oni szanują swoją ziemię. Jeżeli zostanie uchwalony 

szczegółowy plan zagospodarowania myśli, że najpóźniej do końca przyszłego roku to mamy 

prawo wykupić z mocy tego przepisu tych, którzy powiedzą, że nie sprzedadzą albo zechcą 

postawić stawkę na którą nie możemy się zgodzić bo będzie znacząco wykraczała poza cenę 

rynkową. Dzisiaj dla III klasy gruntu w naszym województwie maksymalna cena to 50 000 zł 

za hektar. Znane ceny to 42 000 zł - 43 000 zł za hektar. Tereny mają klasę ok. 70 arów klasa 

III, a reszta IV i V. Za taką cenę właściciele nie sprzedadzą, nawet za podwójną cenę z tej 

stawki rynkowej bo dawno byśmy kupili i dzisiaj dawno byłby ten stadion. Żeby coś budować, 

o coś wystąpić jeżeli chodzi o pozwolenie na budowę musi być własność. Zapewnił, że  

w projekcie budżetu są dwie pozycje, z których finansowane będzie przygotowanie tego 

stadionu. Jedna pozycja to jest finansowanie szczegółowego planu zagospodarowania i drugi 

paragraf to zakup nieruchomości. Są tam też rezerwy finansowe, które pozwalają kupić nawet 

w lutym, marcu części tych nieruchomości, gdzie byłaby zgoda przed uchwaleniem 

szczegółowego planu zagospodarowania. Szczegółowy plan zagospodarowania uchwalony  

i przyjęty przeklasyfikuje grunty rolne na nieruchomości. Wówczas za dzisiejszy 1 ar nie 

musimy tylko i wyłącznie proponować  400 zł czy 500 zł, możemy dać 2 000 zł, które minimum 

oczekują właściciele. Wtedy jest to nieruchomość, wtedy taki akt notarialny w imieniu gminy 

burmistrz może podpisać. Takich spraw trudnych mamy wiele odnośnie których będziecie 

przez swoich wyborców mobilizowani. Mamy 5 lat na realizację programu wyborczego  

o którym mówiliśmy. Wierzy, że razem wspólnie da się otworzyć w tej kadencji ten stadion. 

 

Radny pan Andrzej Rachwał zwracając się do radnego Kazimierza Mądro powiedział, że  nie 

należy mieć pretensji do Ropczyc, że budują drugą halę. Sala gimnastyczna przy szkole 

podstawowej nr 1 była wybudowana 40 lat temu, zmodernizowana kilka lat temu ale jeśli 

chodzi o wielkość nic się nie zmieniło. 650 dzieci w czasie przerwy zamiast odpoczywać 

musiało biec na drugą halę, zanim się przebrały było 15-20 minut ćwiczeń i spocone musiały 

biec z powrotem. Dzieci prawdopodobnie w tej szkole jeszcze przybędzie. Z tej hali będą 

korzystały też dzieci z Niedźwiady. Nie jest wybudowana tylko dla dzieci ropczyckich, będą 

turnieje, przedstawienia różnego rodzaju. Należy się cieszyć, że ona jest, nie zazdrościć 

Ropczycom. Życzył, żeby w Niedźwiadzie powstał ten stadion. Trzeba postarać się wspólnie, 

żeby rolnicy decyzje podjęli i sprzedali działki. 

 

Radny pan Kazimierz Mądro stwierdził, że nie jest wrogiem budowanej hali jeżeli nas stać na 

to. Tylko budujmy także tam, gdzie nie ma innych obiektów, one też muszą być wybudowane. 

Tu nie chodzi o salę, każda szkoła ma salę, mówi o hali widowiskowej, sportowej bo to jest 

różnica, jest to całkiem inny obiekt. 

 

Burmistrz Ropczyc – p. Bolesław Bujak mówił, że staramy się akcentować, że jest to hala 

sportowo-widowiskowa dlatego, że ona ma funkcję sportową. To jest tylko dwukrotnie większa 

sala gimnastyczna, żeby na tej sali równocześnie mogły być prowadzone zajęcia fizyczne dla 

dwóch klas. Tam w każdym roczniku jest trzy klasy, które ma wychowanie fizyczne, osobno 

dziewczęta osobno chłopcy. Do tej pory to było tak jak pan radny Rachwał mówił. Gdyby tylko 

władztwo w powiecie chciało od nas odkupić tą współwłasność to proponowałby radzie podjąć 

taką decyzję a te pieniądze posłużyłyby na budowę np. stadionu w Niedźwiadzie. Przypomniał, 

że hala, która jest własnością powiatu i miasta jest halą widowiskowo-sportową, w której 

można pomieścić do 1 000 osób w sensie widowiskowy. Mogą się tam odbywać np. rozgrywki 



siatkówki I i II ligi. Na tej hali, którą budujemy takie rozgrywki nie mogą się odbyć. Jest ona 

dużo mniejsza ma ok. 350 miejsc, co nie znaczy, że gdyby trzeba było zrobić mniejsze 

spotkanie nie może to być również hala widowiskowa. Również rozgrywki, turniej siatkówki, 

tenisa stołowego jest widowiskiem. W tytule to jest budowa hali sportowo-widowiskowej. 

Sądzi, że budowa tej hali jest poza dyskusją. W tamtej kadencji wszystkie kluby były 

jednoznacznie za budową. Uważa, że nie ma w naszej gminie wątpliwości, że ona jest potrzebna 

i że to była słuszna decyzja. Przypomniał, że prawie wszędzie za wyjątkiem Gnojnicy Woli, 

która jest szkołą najmniejszą wszystkie szkoły mają sale gimnastyczne funkcjonalne dla ich 

wielkości. W Niedźwiadzie w ostatnich latach wybudowane zostały dwie. Niedźwiada jest 

bardzo ważna, jest bardzo dużo dzieci, młodzież jest zdolna, zaangażowana sportowo również. 

Powinniśmy łączyć konsensus całej rady, żeby była przychylność dla idei budowy stadionu  

w Niedźwiadzie. Czekamy na decyzję o odrolnieniu bo to nam otwiera furtkę. W momencie  

w którym ogłosiliśmy procedurę przygotowania szczegółowego planu zamykamy możliwość 

otrzymania dla właścicieli pozwolenia na budowę domu, może sprzedać gminie, albo komuś 

innemu, tylko trzeba się dogadać i tu jest ten kłopot. Znając doświadczenie i determinację pana 

Kazimierza w tym dziele jest przekonany, że pójdzie łatwiej i w tej kadencji się to uda. 

 

7. 

Przewodniczący Rady zamknął 3 sesję Rady Miejskiej w Ropczycach.  

 

Protokolanci:  

Elżbieta Klimek inspektor w Biurze Rady Miejskiej,  

Bernadeta Cholewa inspektor w Biurze Rady Miejskiej. 

 

 

 

 


